
رئیس دانشـــگاه آزاد استان بوشـــهر از اجرای گام دوم 

رویداد ملی عصر امید عســـلویه با حضور کارشناسان 

و متخصصان اجرایی دانشـــگاه های آزاد سراسر کشور 

و شـــرکت های تابعه با پرزنت و انعقاد تفاهمنامه های 

اجرایی در حوزه طراحی، ســـاخت و نوســـازی قطعات 

طی دو روز خبر داد.

سروش حیدری سنگستانی، رئیس دانشگاه آزاد استان 

بوشهر با اعلام این خبر در این خصوص گفت: »پس از 

برگزاری رویداد ملی تخصصی عصر امید عســـلویه در 

حوزه نفت، گاز و پتروشیمی و استقبال مطلوب صنعت 

و دانشگاه، مرحله دوم این رویداد با درخواست و حمایت 

مادی و معنوی حوزه پژوهش شـــرکت های پتروشیمی 

واقع در این منطقه صنعتی، با برگزاری جلســـات فنی 

و تخصصی در چند پتروشیمی وارد فاز اجرایی شد.«

این مقام مســـئول با بیان اینکـــه توان علمی و اجرایی 

دانشگاه می تواند یاریگر صنایع در خودکفایی صنعت 

و بومی سازی علوم شـــود، متذکر شد: »خوشبختانه با 

حضور دانشـــگاه آزاد استان بوشهر در منطقه عسلویه 

و ایجاد پردیس عسلویه، تعاملات خوبی میان دانشگاه 

و صنعت شـــکل گرفته و صنایع به دنبال بهره گیری از 

ظرفیت و توان دانشگاه هستند.«

رئیس دانشـــگاه آزاد استان بوشهر یادآور شد: »در گام 

دوم ملی تخصصی عصر امید عســـلویه، شـــرکت های 

پتروشیمی ســـبلان، جم، هنگام، زاگرس و پالایشگاه 

پنجم در صدد بهره گیری از توان تخصصی دانشـــگاه 

در رفع نیازها هســـتند .«وی با اشاره به توانمندی های 

دانشـــگاه آزاد در عرصه هـــای مختلـــف توضیح داد: 

»خدمات و محصولاتی چون پوشش های الاستومری، 

دیسپاچینگ، آنالیز پساب، ساخت قطعات کامپوزیت، 

چاه های آب، چاه های حفاظت کاتولیک، مهندســـی 

معکوس، تصفیه پســـاب و گازهای آلاینده، یکپارچگی 

سیستم های اطلاعاتی، جلوگیری از خوردگی قطعات 

به بخش صنعت معرفی شد.«

گام دوم رویـــداد ملی تخصصی عصر امید عســـلویه با 

حضور ملک زاده، مدیرکل ارتباط با صنعت دانشـــگاه 

و مدیـــران این بخش، روســـا، اعضـــای هیات علمی، 

کارشناســـان و شـــرکت های تخصصی در حوزه نفت، 

گاز، پتروشـــیمی و دیگر شاخه های مهندسی در  قالب 

رویدادی دو روزه با بازدید میدانی از صنایع پتروشیمی و 

برگزاری جلسات تخصصی ارائه توانمندی های دانشگاه 

و بیان نیازهای صنعتی این بخش مهم کشـــور وارد فاز 

اجرایی و عملیاتی شد.تیم اجرایی واحدهای استانی 

دانشگاه آزاد و شـــرکت های تابعه دانشگاه در روز اول 

این رویداد، از شـــرکت های پتروشیمی سبلان، جم و 

هنگام بازدید و با مدیران ارشـــد و متخصصان فنی این 

پتروشیمی ها گفت وگو و تعاملات خوبی برقرار کردند.

مدیر فنی پژوهش شـــرکت پتروشـــیمی ســـبلان در 

این نشســـت با اســـتقبال از همراهی و دغدغه مندی 

دانشـــگاهیان، توضیحاتی در خصـــوص عملکرد این 

پتروشـــیمی ارائه داد و گفت: »این پتروشیمی با هدف 

تولیـــد متانول احداث شـــد و خوراک پتروشـــیمی، 

گاز طبیعی اســـت که از طریق مخـــازن پارس جنوبی 

تامین می شـــود.« وی با اشاره به اینکه این پتروشیمی 

توانایـــی تولید روزانه پنج هزار تن متانول را داراســـت 

کـــه در حال حاضر با 90 درصد تـــوان در حال فعالیت 

اســـت، ادامه داد: »پتروشیمی سبلان یک پتروشیمی 

نوپاســـت که یک ســـال از بهره بـــرداری آن می گذرد. 

صنعت پتروشیمی و این شرکت با چالش های فرآیندی 

و تکنولوژی روبه رو است که با روی باز از هر نوع همکاری 

و طرح استقبال می کند.«مدیرعامل شرکت پتروشیمی 

ســـبلان با تاکید بر اینکه از فناوری های پیشـــرفته در 

احداث و فعالیت این شـــرکت بهره گرفته شده است، 

خاطرنشـــان کرد: »ســـبلان تماما به دست نیروهای 

داخلـــی با رویکردی نوآورانه برای ایجاد ســـود پایدار و 

تولید محصولی مرغـــوب و با کیفیت در عرصه جهانی 

به دست نیروهای متخصص داخلی اجرایی شده است.«

وی با تشریح برخی نیازمندی ها، استفاده از نقشه کشی 

صنعتی و مهندسی معکوس در تولید قطعات و پوشش 

رنگ تغییر شونده در مقابل حرارت را از اولویت های این 

شرکت برشمرد، و اذعان کرد: »سبلان می تواند معرف 

دانشـــگاه به دیگر شـــرکت ها و صنایع برای بازاریابی و 

بومی سازی علوم و فنون باشد و در این راه آماده حمایت 

و پذیرش ریسک خواهیم بود.«

هیـــات دانشـــگاهی حاضـــر در گام دوم رویداد ملی 

تخصصی عصر امید عسلویه، سپس با مدیران پتروشیمی 

جم دیدار و گفت وگو کردند.شـــرکت پتروشیمی جم، 

به عنوان یکـــی از بزرگ ترین واحدهـــای تولید الفین 

در جهان، یکی از طرح های توســـعه ای شـــرکت ملی 

صنایع پتروشـــیمی ایران در ســـال 1379 در منطقه 

ویژه پتروشیمی پارس در عسلویه بوده  است که عمدتا 

به منظور تولید الفین ها و پلی اتیلن های سبک خطی و 

سنگین تاسیس شده است.

مدیر پتروشـــیمی جم با بیان اینکه ذهنیت اجرایی در 

این شـــرکت، ذهنیتی آکادمیک است که با روی باز از 

دانشـــگاه و مراکز علمی استقبال می کند، متذکر شد: 

»شرکت های پتروشیمی با توجه به ظرفیت و حساسیت 

خود به دنبال تعامل با بخش ها و عرصه هایی اســـت که 

با ریســـک کمتر، ارزش افزوده بیشـــتر یا رفع معضل یا 

چالشی را سبب شوند.«

هادی دشتی، معاون هماهنگی و برنامه ریزی دانشگاه 

آزاد اسلامی استان بوشهر در این نشست با بیان اینکه 

دانشگاه به دنبال ورود عملی و اجرایی برای رفع نیازها در 

تمامی بخش ها است، گفت: »دانشگاه آزاد، یک شبکه 

جامع و یکپارچه است که هر واحد دانشگاهی، نماینده 

کل مجموعه است و قرارداد با هر واحد به مثابه قرارداد 

با کل دانشگاه و توانمندی های آن است.«

لاله ملک نیا، مدیرکل ارتباط با صنعت دانشـــگاه آزاد با 

تشـــریح برخی از ظرفیت های دانشگاه بر توانایی  های 

این دانشـــگاه در حوزه صنعتی تاکیـــد و عنوان کرد: 

»امـــروز دانشـــگاه آزاد با ۲۵0 واحد فعـــال، ۲۲ هزار 

عضو هیات علمی، 7 هزار مرکز خدمات آزمایشـــگاهی 

و کارگاهـــی، ۲30 مرکز تحقیقاتـــی و بیش از ۲ هزار 

شـــرکت دانش بنیان می تواند در حل چالش ها و ایجاد 

فناوری هـــای نو به صنعت کمک شـــایانی کند و با در 

اختیار گذاشتن این پتانسیل، در بومی سازی صنایع، 

قدم های موثری برداشت.«

ملک نیا با بیان اینکه سیاســـتگذاری جدید دانشگاه 

آزاد و دیدگاه مدیران ارشـــد دانشـــگاه به ویژه ریاست 

دانشـــگاه، حرکت تحولی پرشتاب برای ایجاد دانشگاه 

حل مســـاله است، توضیح داد: »با توجه به ساماندهی 

شـــرکت های متعدد صنعتی در دانشگاه آزاد و ظرفیت 

و زیرساخت های متعدد علمی و انسانی، امکان انجام 

بســـیاری از پروژه ها توسط دانشگاه میسر است و تنها 

باید این ارتباط با صنعت ایجادشـــده، تقویت شـــود و 

مستمر باشد.«

مدیرکل ارتباط با صنعت دانشگاه آزاد با تشریح برخی از 

طرح های دانشگاه همچون طرح پویش و پایش، تاکید 

کرد: »دانشـــگاه از پوســـته خود بیرون آمده و در ایجاد 

تعامل با صنعت، پیشقدم شده است. مسائل مبتلا به 

صنعت، با نگاه و نیاز خود صنایع توس نیروی دانشـــی 

پای کار که در اختیار صنایع قرار می گیرد، رفع می شود.«

این مقام مســـئول ادامه داد: »دانشـــگاه آزاد، علاوه بر 

تضمین های اولیه شرکت های طرف قرارداد با صنایع، 

خود این قراردادها را در ســـطح کلان تضمین اجرایی 

می کنـــد.« ملک نیا با اشـــاره به اینکه دانشـــگاه آزاد 

می تواند در انجام ماموریت صنعت راهگشا باشد، گفت: 

»شرکت هایی که امروز در این نشست حضور دارند تنها 

بخشی از شرکت های متعدد دانشگاه با توانمندی های 

مختلف هستند.«

 چه خبر از دانشگاه

نمایندگان تشکل های دانشجویی روز گذشته در صحن شورای نگهبان حاضر شدند

یح دانشجویان درباره انتخابات رقابتی سوالات صر

جمعی  شته  گذ ز  و ر

از فعالان دانشجویی 

برای اولین در صحن 

علنی شورای نگهبان 

ز  ا و  ند  شد ضر  حا

نزدیک در جریان چگونگی بررسی مصوبات از سوی اعضای این 

شورا قرار گرفتند. جلسه ای که با پرسش و پاسخ اعضای این شورا 

ادامه داشت و دانشجویان توانستند نکات مختلفی را که عمدتا 

پیرامون مسائل مربوط به انتخابات بود مطرح کنند. علی رغم 

اینکه پیش تر هم فعالان دانشجویی جلسات پرسش و پاسخ را 

با اعضای شورای نگهبان برگزار کرده بودند اما وجه تمایز این 

جلسه با دیدارهای قبلی را باید حضور در صحن علنی دانست. 

دبیران اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان و دفتر تحکیم 

وحدت در گفت وگو با »فرهیختگان« نکاتی را پیرامون دیدار با 

اعضای شورای نگهبان مطرح کردند که در ادامه می خوانید.

 

  رد و تایید صلاحیت های انتخابات 1400 

محور سوالات دانشجویان
امیرمحمد کولانی، دبیرکل اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان با بیان 

اینکه این جلسه دو بخش داشت و از این جهت اهمیت قابل توجهی 

برای دانشجویان داشت، گفت: »در بخش اول که پیش از ظهر برگزار 

شد در صحن علنی شورا که به ریاست آیت الله جنتی درحال برگزاری 

بود، حضور پیدا کردیم و از نزدیک در جریان تعاملات، صحبت ها و 

رای گیری هایی که انجام شد قرار گرفتیم و اتفاق جالبی هم بود چراکه 

تصور نمی کردیم تا این میزان دقت و حوصله وجود داشته باشد.« 

او ادامه داد: »در قسمت اول جلسه عملکردی هم از شورا برای 

دانشجویان ارائه شد و البته یکی از دانشجویان هم خواستار این بود 

که چنین جلساتی باز هم در آینده ادامه داشته باشد و این تعامل 

ادامه دار باشد. بخش دوم جلسه هم بعد از اذان با حضور 3 تن از 

اعضای شورا یعنی محمدمهدی شب زنده دار، سیامک ره پیک و 

طحان نظیف برگزار شد و شروع آن با صحبت های دانشجویان بود. 

بخشی از صحبت ها هم درباره تایید و رد صلاحیت های افراد به ویژه 

برای انتخابات 1400 بود.« 

دبیرکل اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان تصریح کرد: »برخی 

از دانشجویان نکاتی را پیرامون اتفاقات رخ داده درباره رد و تایید 

صلاحیت ها مطرح کردند و سیامک ره پیک و طحان نظیف هم 

توضیحاتی را در این زمینه مطرح کردند. البته بحث های صورت گرفته 

به گونه ای نبود که نیاز به اقناع دانشجویان از سوی مسئولان داشته 

باشد.« 

کولانی با بیان اینکه نکته اصلی دانشجویان مربوط به خود شورای 

نگهبان بود، گفت: »درحقیقت حرف اصلی دانشجویان این بود که 

شورای نگهبان در انتخابات 1400 از حیثیت خودش آن طور که 

باید دفاع نکرده و افرادی که به هر دلیلی رد صلاحیت شده بودند به 

این شورا هجمه کرده و در مقابل هم شورای نگهبان براساس اصول 

اخلاقی و شرعی نکاتی را مطرح نکرد و انتقاد دانشجویان این بود که 

شورا باید عملکرد و نقش خود را برای مردم و جامعه تبیین کند. نکته 

دیگری که دانشجویان در جلسه دیروز عنوان کردند بحث اصلاح قانون 

انتخابات بود و ظاهرا شورا خودش از دولت و مجلس این مهم را مطالبه 

کرده است که باید این قانون اصلاح شود و ظاهرا هم تحرکاتی در 

این زمینه ایجاد شده و قوانینی هم به تصویب مجلس رسیده است.« 

او در توصیف فضای دیدار دانشجویان با اعضای شورای نگهبان 

تصریح کرد: »جلسه بسیار صمیمی با مسئولان شورای نگهبان 

نشجویان  ا د و  شت  ا ند وجود  نسوری  سا هیچ گونه  و  شتیم  ا د

مطالب شان را مطرح کردند. اما آنچه نباید درباره این جلسه از قلم 

انداخت اینکه از لحاظ زمانی برای اینکه بتوانیم توضیحات کاملی 

را مطرح کنیم، کم بود.« 

دبیرکل اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان به اهمیت برگزاری جلسه 

روز گذشته اشاره و خاطرنشان کرد: »با توجه به اینکه تا امروز چنین 

اتفاقی را نداشتیم که فعالان دانشجویی در صحن علنی شورای 

نگهبان حاضر شده و در جریان مصوبات قرار بگیرند و همچنین با 

اعضا جلسه پرسش و پاسخ هم داشته باشند باید عنوان کرد که اتفاق 

خوبی بود و امیدواریم در آینده هم تداوم داشته باشد.« 

  پاسخ مسئولان به موضوع رد و تایید صلاحیت ها 

جنبه سیاسی نداشت
امیررضا بخشی پور، دبیر اتحادیه تحکیم وحدت گفت: »در کل جلسه، 

جلسه خوب، مفید و مبتکرانه ای بود، به خصوص بخش اول جلسه 

که دانشجویان نحوه تبادل آرا و نظر میان اعضای شورا را پیرامون 

یک مصوبه استماع کرده بودند، بسیار خوب بود. بخش دوم جلسه 

هم از حیث پرسش و پاسخ مفید بود اما با توجه به اینکه پیش از آن 

هم جلسات دیگری با اعضای شورای نگهبان برگزار شده بود، جلسه 

غیرطبیعی نبود.«

او ادامه داد: »عمده ترین مساله ای که از سوی دانشجویان در این 

ع انتخابات، تایید صلاحیت و  جلسه مطرح شد مربوط به موضو

ردصلاحیت کاندیداها و هیات نظارت های استانی بود. همچنین 

موضوعات دیگری هم مطرح شد که از جمله آن می توان به قانون 

انتخابات اشاره کرد اما باید بگویم که کلیت محور صحبت های 

دانشجویان در این فضا بود.« 

دبیر اتحادیه تحکیم وحدت به پاسخگویی سوالات مطرح شده در این 

جلسه اشاره و تصریح کرد: »مطالبی که از سوی مسئولان حاضر در 

این جلسه در پاسخ به سوالات دانشجویان مطرح شد، عمدتا بحث 

حقوقی بود و جنبه سیاسی نداشت و این موضوعی است که باید 

به آن توجه کرد. همچنین مساله دیگری که باید درباره این جلسه 

بگویم این است که دانشجویان خواستار تکرار آن شدند و با توجه 

به استقبالی که صورت گرفت قرار بر این شد که در آینده هم شاهد 

برگزاری چنین جلساتی باشیم.« 

   گزارش
نمایندگان تشکل های دانشجویی روز گذشته در صحن شورای نگهبان حاضر شدند

یح دانشجویان درباره انتخابات رقابتی سوالات صر
رئیس دانشگاه آزاد استان بوشهر:

عصر امید عسلویه وارد فاز اجرایی و عملیاتی شد

70 درصد فرصت های مطالعاتی 
صنعت و جامعه  خالی ماند  

   گزارش آماری »فرهیختگان« از فرصت های مطالعاتی جامعه و صنعت سامانه ساجد وزارت علوم  

   مدارس معارف 
   به رشته های دانشگاهی   

  مرتبط متصل می شوند

  معاون فرهنگی، هنری و تربیت بدنی سازمان سمای 

دانشگاه آزاد در گفت وگو با »فرهیختگان«: 

w w w . F d n . i r
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زهرا رمضانی
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